
МЕДИА МОНИТОРИНГ 

16 МАЙ 2025 г. 

 

 

 

 

 

 

 

Източник: БНР 
 

Заглавие: На първо четене: Кметовете на общини да санкционират за изхвърляне 

на отпадъци на незаконни сметища 

 

Линк:  https://bnr.bg/post/102157350/na-parvo-chetene-kmetovete-na-obshtini-da-

nalagat-sankcii-za-izhvarlane-na-otpadaci-na-nezakonni-smetishta 

 

 
 

Текст: Кметовете ще могат да налагат санкции при установяване на незаконни 

сметища - това реши на първо четене Народното събрание.  

 

Със законопроекта, внесен от ГЕРБ-СДС, "БСП - Обединена левица", ИТН и ДПС-

ДПС, се прави опит да се запълни законодателна празнота в Закона за 

управление на отпадъците с отменената наредба, с която преди четири години 

се прекрати възможността кметът или упълномощено лице да издават 

наказателни постановления при установяване на изхвърляне на отпадъци на 

нерегламентирани места. 
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Водещият вносител Младен Шишков от ГЕРБ поясни: 

 

"Делегираме права на кметовете и на Общинските съвети съответно, както и 

разширяваме правомощията на кметовете да глобяват по Закона за управление 

на отпадъците".  

 

От ПП-ДБ подкрепиха промените, но бяха категорични, че с тях не може да се 

реши проблемът с незаконните сметища. 

 

От "Възраждане" обърнаха внимание, че има населени места без 

сметосъбиране. Депутатът Даниел Петров даде пример и попита: 

 

"По пътя за Боженци - село Харачери, няма сметоизвозване. Две дерета са пълни 

с отпадъци. Общинския кмет със сигурност ще глоби някой от жителите на 

селото, но кой ще е дължи отговорност, че няма сметоизвозване?" 

 

Парламентарните сили дадоха заявки за различни предложения между двете 

четения, част от които са свързани с контрол на местната власт. 

 

Източник: БТВ 

 

Заглавие: Спринцовки, банки от кръвни продукти: Нелегално депо за опасни 

отпадъци в Ямбол 

 

Биологични отпадъци с неясно съдържание стоят от години в сградата на бивш 

хранителен магазин. До него имат достъп и деца 

 

Линк: https://btvnovinite.bg/predavania/tazi-sutrin/sprincovki-banki-ot-kravni-

produkti-nelegalno-depo-za-opasni-otpadaci-v-jambol.html 

 

 
 

Текст: Нелегално депо за опасни отпадъци в Ямбол. Използвани спринцовки, 

банки от кръвни продукти, биологични отпадъци с неясно съдържание стоят от 

години в сградата на бивш хранителен магазин. До него имат достъп всички, 

включително деца. 

 

Близо до индустриалната зона в Ямбол живеят над 100 души, повечето семейства 

са с деца. 

 

До къщите има изоставена сграда, която се оказва нелегално депо за опасни 

отпадъци. Влизаме с хората, подали сигнала. 

 

Зловещата находка е открита от деца, решили да играят в изоставената сграда. 

 

Хората подават сигнал и до здравните власти. От РЗИ реагират изпращат 

инспектори на място. 
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Здравната инспекция отговаря само за болничните отпадъци и затова сигналът 

отива към РИОСВ-Стара Загора. Оттам ни отговарят писмено: 

 

От общината подчертават, че няма как да влязат в частен имот, но са 

предупредили собственика и ще съдействат на  институциите. 

 

Хората до опасното депо твърдят, че е така поне от десет години, в които са 

подавали сигнали, но без успех. 

 

Опасните отпадъци трябва да бъдат изнесени при специален режим и 

обезвредени в инсинератори при висока температура. 

 

Източник: Defakto.bg 

 

Заглавие: СЕС наказа Словения с 1 200 000 евро за незаконно депо за отпадъци, 

което не е отстранила след решение на съда 

 

Линк: https://defakto.bg/2025/05/15/ses-nakaza-sloveniya-s-1-200-000-evro-za-

nezakonno-depo-za-otpadatsi-koeto-ne-e-otstranila-vapreki-reshenie-na-sada/  

 

 
 

Текст: Cъдът нa Eвpoпeйcĸитe oбщнocти,  пocтaнoвявa, чe Cлoвeния e нapyшилa 

зaĸoнoдaтeлcтвoтo нa EC oтнocнo yпpaвлeниeтo нa oтпaдъцитe и нaлaгa 

финaнcoвa caнĸция в paзмep нa 1 200 000 eвpo зa нeизпълнeниe нa зaдължeниятa 

cи пo oтнoшeниe нa дeпoниpaнeтo нa oтпaдъци.   

 

 Peшeниeтo e пpoизнeceнo пo иcĸ нa Koмиcиятa  зa нeизпълнeниe нa пpeдишнo 

peшeниe нa Cъдa oт 16 юли 2015 г.  пo ĸoeтo e билo ĸoнcтaтиpaнo, чe cтpaнaтa 

дължи изпълнeниe нa  зaдължeниeтo cи.   

 

Hapyшeниeтo e  cвъpзaнo  cъc cъщecтвyвaнeтo нa нeзaĸoннo дeпo зa oтпaдъци в 

oбщинa Texapьe (Бyĸoвжлaĸ), дoĸoлĸoтo Cлoвeния e paзpeшилa дeпoниpaнeтo 

нa  изĸoпaнa пpъcт, бeз дa пpoвepи дaли нa тoвa мяcтo ca дeпoниpaни дpyги 

oтпaдъци и бeз дa пpeдпpиeмe ĸaĸвитo и дa билo мepĸи зa oтcтpaнявaнe нa 

нepaзpeшeнитe oтпaдъци. 

 

 Tъй ĸaтo Cлoвeния нe e пpeдпpиeлa нeoбxoдимитe мepĸи зa изпълнeниe нa тoвa 

peшeниe, пpeз мaй 2023 г. Koмиcиятa пpeдявявa нoв иcĸ зa нeизпълнeниe нa 

зaдължeния, c ĸoйтo иcĸa Cлoвeния дa бъдe ocъдeнa дa зaплaти eднoĸpaтнa 

cyмa. 

 

Cъдът ycтaнoвявa, чe  дъpжaвaтa члeнĸa e paзпoлaгaлa c дocтaтъчнo вpeмe, зa дa 

извъpши pexaбилитaциятa нa въпpocнoтo дeпo и чe зaбaвянeтo нe мoжe дa бъдe 

oпpaвдaнo  нитo oт пaндeмиятa oт Соvіd-19, нитo oт пpичинeнитe oт тaзи 

пaндeмия cмyщeния в aдминиcтpaтивнитe дeйнocти.  

 

Зa дa ce пpeдoтвpaтят бъдeщи нapyшeния нa пpaвoтo нa EC, cъдът ocъждa 

Cлoвeния дa зaплaти нa Koмиcиятa eднoĸpaтнa  cyмa в paзмep нa 1 200 000 

eвpo.   
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Πpи  oпpeдeлянe нa paзмepa  нa caнĸциятa,  CEC  e взeл пpeдвид тeжecттa и 

пpoдължитeлнocттa нa ycтaнoвeнитe нapyшeния, ĸaĸтo и плaтeжocпocoбнocттa 

нa Cлoвeния. 

 

Щo ce oтнacя дo тeжecттa, Cъдът oтбeлязвa, чe нeизпълнeниeтo нa peшeниeтo мy 

oт 16 юли 2015 г. тpябвa дa ce cчитa зa ocoбeнo cepиoзнo, тъй ĸaтo e пopoдилo 

знaчитeлни pиcĸoвe зa oĸoлнaтa cpeдa и чoвeшĸoтo здpaвe. 

 

 Cъдът ycтaнoвявa cъщo, чe нapyшeниeтo e пpoдължилo oт 16 юли 2015 г. дo  13 

нoeмвpи 2024 г., т.e. пepиoд oт дeвeт гoдини и чeтиpи мeceцa, ĸoeтo e знaчитeлeн 

пepиoд oт вpeмe. 

 

1 Peшeниe нa Cъдa oт 16 юли 2015 г., Koмиcия cpeщy Cлoвeния, С-140/14. 

2  Диpeĸтивa 2008/98/EO нa Eвpoпeйcĸия пapлaмeнт и нa Cъвeтa oт 19 нoeмвpи 

2008 г. oтнocнo oтпaдъцитe; Диpeĸтивa 1999/31/EO нa Cъвeтa oт 26 aпpил 1999 г. 

oтнocнo дeпoниpaнeтo нa oтпaдъци; Peшeниe 2003/33/EO нa Cъвeтa oт 19 

дeĸeмвpи 2002 г. зa ycтaнoвявaнe нa ĸpитepии и пpoцeдypи зa пpиeмaнe нa 

oтпaдъци нa дeпa зa oтпaдъци cъглacнo члeн 16 и пpилoжeниe ІІ ĸъм Диpeĸтивa 

1999/31/EO. 

3 Bижтe cъщo пpeccъoбщeниe ІР/23/501 нa Koмиcиятa 

 

Източник: Актуално 

 

Заглавие: Близо 12 000 тона хартия е предал Kaufland за рециклиране през 2024 

г. 

 

Линк: https://www.actualno.com/society/blizo-12-000-tona-hartija-e-predal-

kaufland-za-reciklirane-prez-2024-g-news_2446723.html 

 

 
 

Текст: Над 11 700 тона хартия и 745 тона стреч фолио са предадени за 

рециклиране през 2024 г. от  Kaufland България. Тези количества се равняват на 

един ТИР хартия всеки ден и един ТИР стреч фолио всяка седмица – реален 

показател за ефективността на устойчивите операции в логистиката на 

ритейлъра. 

 

„Резултатите от 2024 г. показват, че когато устойчивостта се превърне в стандарт, 

вредното въздействие върху околната среда може да бъде значително 

ограничено. Само по линията на рециклираната хартия и фолио, ние сме 

предотвратили изхвърлянето на над 12 000 тона отпадъци. Това е пример за 

отговорен бизнес с дългосрочна визия“ – каза Валери Говедаров, мениджър 

„Устойчивост и Кръгова икономика“ в Kaufland България по време на 16-ият зелен 

и енергиен форум на сп. „Мениджър“, който се проведе днес. Малко по-рано 

тази седмица се проведе още едно събитие с подобен фокус - Форум за 

устойчиви решения и 0 остатък, организиран от фондация Mate Kitchen, където 

Говедаров също взе участие. 

 

Устойчивите практики в Kaufland надхвърлят рециклирането на хартия и фолио. 

От дейността на магазините са събрани над 63 тона опаковки от полипропилен, 
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както и повече от 20 000 повредени или негодни за употреба дървени палети и 

скари, които също са предадени за рециклиране. Ритейлърът има значителен 

напредък в управлението на биоотпадъци – над 300 тона плодове и зеленчуци, 

отделени в над 20 магазина и в Централния склад, са насочени към производство 

на биогаз и компостиране. Всички тези практики показват как принципите на 

кръговата икономика се прилагат ефективно на всички нива – от логистиката до 

управлението на отпадъци. 

 

Пилотният модел на депозитна система, стартирал през 2023 г. и внедрен в 11 

хипермаркета от веригата е поредното доказателство за инвестициите на 

Kaufland в устойчивост. В инсталираните автомати за събиране на пластмаса и 

алуминий са събрани за рециклиране над 23 милиона опаковки, а предадената 

за рециклиране суровина е над 600 тона. Компанията е изплатила под формата 

на “ековаучери” над 1,1 милиона лева под формата на „ековаучери“. От края 

на септември компанията дава възможност и за дарение на сума 5 стотинки, 

която получава всеки за върната опаковка, в полза на Българския Червен кръст. 

 

Kaufland има дългосрочен ангажимент към намаляване на пластмасата и 

увеличаване на рециклирането. Като част от групата Schwarz, ритейлърът следва 

стратегията REset Plastic, като се ангажира да използва 30% по-малко пластмаса 

в опаковките на своите собствени марки продукти до 2025 г. и 35% по-малко до 

2027 г. (в сравнение с  базовата 2017 г.) Компанията ежегодно предприема 

навременни действия, с които да развива стратегията. 

 

 


